

NordArt 2015

www.nordart.de



Долгоржавын Болд

Do. Bold

Mongolei/Mongolia/Монгол Улс

Do. Bold zählt zu den einflussreichsten Künstlern seiner Generation. Mit seinen abstrakt expressionistischen Kompositionen hat er sich einen hervorragenden Ruf innerhalb der Kunstszene erworben und ist Vorbild und Mentor vieler mongolischer Künstler. Seine Werke sind in vielen staatlichen und privaten Sammlungen vertreten. Geboren 1952, Studium: Hochschule für Bildende Kunst, Ulaanbaatar, und Repin Akademie der Bildende Künste, St. Petersburg, Russland. Zahlreiche Ausstellungen in Im- und Ausland, u.a. Xanadu Art Gallery, Zanabazar Museum of Fine Art, Tsagaandarium Art Gallery, UMA Art Gallery in Ulaanbaatar; Zeit Galerie in Wien, Österreich; QCC Galerie in New York, San Francisco, Las Vegas, USA; Rodin Museum, Tokio, Japan. Teilnahme an Internationalen Kunst-Biennalen und Triennalen in Bulgarien, Tschechien, Indien, Japan und Südkorea. 1994 erhielt er den Mongolischen Nationalpreis, 1997 den Preis der 33. Ausstellung für Asiatische Moderne Kunst in Tokio, Japan. <http://dobold.com>

Born in 1952 in Mongolia, Do. Bold is one of the most wide known and influential artist in Mongolia's art scene, mostly associated with his abstract expressionist paintings. His bold abstract paintings with sharp colours and vivid expression in 1990s brought him a well-earned reputation amongst the arts community and influenced many artists. His works are part of several private and public collections. Education from College of Fine Arts, Ulaanbaatar; Repin Academy of Fine Arts, St. Petersburg, Russia. Numerous Exhibitions in Mongolia and abroad, e.g. Xanadu Art Gallery, Zanabazar Museum of Fine Art, Tsagaandarium Art Gallery and UMA Art Gallery, Ulaanbaatar; Zeit Galerie in Vienna, Austria; QCC Gallery in New York, San Francisco, Las Vegas, USA; Rodin Museum, Tokyo, Japan. Participation in the international Art Triennale & Biennale in Bulgaria, Czech Republic, India, Japan and South Korea. 1994 Mongolian State prize, 1997 Prize of 33rd Asian Modern Art Exhibition, Tokyo, Japan. <http://dobold.com>



Komposition, 2007, Öl auf Leinwand, 120x170 cm
Composition 2007, oil on canvas, 120x170 cm